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Zápis z 264. zasedání AS FP TUL konaného dne 18. 6. 2024 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků AS (KP): Jan Berki, Anna Habánová, Klára Kuprová, Magda 
Nišponská, Petra Peldová, Martin Slavík, Jiří Šmída, Kateřina Váňová  

Komora studentů AS (KS): Joel Karásek, Marek Mroček, Eva Rusínová, Ema Sochová  

Omluveni: --- 

Hosté: Aleš Suchomel (děkan), Jan Picek (proděkan), Ivana Cvrčková (tajemnice), Ilona Sovová 
(tajemnice AS) 

Program 264. zasedání AS 

1. Schválení programu 
2. Volba předsednictva AS FP TUL 
3. Schválení Výroční zprávy o činnosti FP TUL za rok 2023 
4. Schválení Výroční zprávy o hospodaření FP TUL za rok 2023 
5. Projednání akreditací kurzů DVPP 
6. Reorganizace pracovišť FP TUL s platností od 1. 9. 2024 
7. Další informace, diskuse, různé 

ad 1) Schválení programu zasedání 

Schváleno (KP: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

Do zvolení předsednictva AS FP TUL řídil zasedání děkan FP. Ověřovatelkou zápisu určil K. Vá-
ňovou. 

ad 2) Volba předsednictva AS FP TUL 

Děkan připomněl zásady volby a požádal o návrhy kandidátů na funkci předsedkyně/předsedy. 
Byli navrženi K. Kuprová a J. Berki, oba kandidáti navrhli AS tandemové řízení, představili spo-
lečné cíle a plánované aktivity. Zároveň nabídli, že hlasováním mohou členky a členové rozhod-
nout, kdo ze dvojice bude předsedkyní či předsedou.  

Děkan určil skrutátory – A. Habánovou a M. Mročka a hlasovalo se o výše uvedených dvou kan-
didátech. Po sečtení hlasů oznámili skrutátoři, že předsedkyní AS FP TUL na další období se 
stane K. Kuprová (7 hlasů). Druhé místo zaujal J. Berki (3 hlasy), dva hlasy byly neplatné. Děkan 
předal předsedkyni řízení zasedání AS. AS pokračoval volbou dalších členů předsednictva, 1. 
místopředsedkyně/předseda z komory studentů, 2. místopředsedkyně/předseda z komory za-
městnanců. 

Předsedkyně určila skrutátory: A. Habánová, J. Karásek, kteří s pověřením souhlasili. Místopřed-
sedou AS za studentskou komoru byl zvolen J. Mroček (4 hlasy). Místopředsedou za akademické 
komory byl zvolen J. Berki (6 hlasů), 2 hlasy byly neplatné.  
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Nově zvolená předsedkyně AS FP TUL K. Kuprová předala řízení zasedání místopředsedovi 
J. Berkimu. 

ad 3) Schválení Výroční zprávy (VZ) o činnosti FP TUL za rok 2023 

Děkan předal slovo proděkanu J. Pickovi, který byl děkanem v roce 2023. Ten popsal, že VZ má 
standardní strukturu. Některé části souvisejí s hodnocením dle metodiky 17+, např. členství v re-
dakčních radách, pořádání konferencí apod. Děkan A. Suchomel vyzdvihl, že jeho předchůdci se 
povedlo fakultu předat v dobré finanční kondici, navýšit KEN a udržet mírný růst počtu studentů, 
což je v rámci univerzity úspěch. Jediné, co fakultu tíží, je celkový objem přidělených prostředků, 
rezerva byla čerpána plánovaně. J. Šmída poděkoval a vyzdvihl, že zpráva obsahuje hlavní sdě-
lení. Přivítal by ovšem např. přehled, jak se čísla vyvíjejí meziročně nebo SWOT analýzu. Děkan 
dodal, že by bylo vhodné přidat shrnutí jednotlivých kapitol, ev. plán rozvoje. Porovnání mezi fa-
kultami se věnuje výroční zpráva univerzity. Srovnávání fakult je však velmi choulostivé téma. 
Nicméně jsme největší fakultou, máme 41 % studentů TUL. M. Slavík doporučil, aby zpráva měla 
hezký grafický design, grafy, fotografie apod. K. Váňová nabídla, že KCL zajistí korekturu.  

Usnesení: AS FP TUL schvaluje výroční zprávu o činnosti FP TUL za rok 2023 dle přílohy. 

Schváleno (KP: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 4) Schválení Výroční zprávy o hospodaření FP TUL za rok 2023 

Děkan A. Suchomel vysvětlil, že záporný výsledek hospodaření vznikl plánovaně, fakulta chce 
čerpat rezervu ve výši 40 milionů. Poklesly reálné mzdy. S cílem zmírnění propadu vznikla tato 
cílená ztráta, letos se plánuje další, přibližně 8 milionů, abychom snížili rezervy a investovali je do 
mzdové oblasti. Režie se bude od příštího roku počítat podle budov, nikoliv průměrem. To pro nás 
může díky zateplení budov KTV být výhodné. Tajemnice I. Cvrčková popsala zdroje příjmů fakulty 
a čerpání podle jednotlivých kateder. Důležitou součástí jsou výzkumné a vzdělávací projekty. 
Zpráva také obsahuje vývoj mezd, čerpání stipendií atd. J. Berki navrhl schůzku s tajemnicí k 
vysvětlení rozpočtu novým členům AS. J. Šmída se ptal, proč jsou u čtyř kateder odlišná čísla 
oproti schválenému rozpočtu.  J. Picek odpověděl, že do dalšího roku lze převést max. 10 % klad-
ného hospodářského výsledku.  J. Berki se dotazoval na záporný výsledek u tří kateder, zda jde 
o záměr. Tajemnice FP vysvětlila, že u KBE to plánováno je, přišli noví zaměstnanci na nový 
studijní program. Děkan A. Suchomel dodal, že KBE má velký potenciál, o její program je velký 
zájem a zvýšil počet uchazečů i na chemii. KCH má dle tajemnice velké náklady na prostory a 
málo studentů. Na KAJ se projevily náklady na personální obměnu a jazykové kurzy pro pracov-
níky. Do budoucích let se už domluvila např. optimalizace cestovních výdajů. 

 

Usnesení: AS FP TUL schvaluje výroční zprávu o hospodaření FP TUL za rok 2023 dle přílohy. 

Schváleno (KP: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 5) Projednání akreditací kurzů DVPP 

Programy představil proděkan J. Picek. TUL přijala nový Řád CŽV, kde je nový mechanismus – 
je třeba všechny kurzy projednat v AS a pak schválit ve VR a RVH, až poté se materiály posílají 
na MŠMT. U prodloužení akreditace kurzů DVPP, pokud se nic nemění, je proces jednoduchý. 
Pokud jsou podstatné změny, v původním textu se označí. Podstatná změna je např. název pro-
gramu. Za ním v současné době stojí novela zákona. Jinak se programy výrazně nemění, nanej-
výš nastaly průběžné personální změny. Materiály musíme podat ve VR i RVH do 18. října. J. 
Berki doplnil, že nově je součástí žádosti plán evaluace. M. Nišponská se dotázala, jakou kon-
krétní podobu bude proces evaluace mít. J. Picek odpověděl, že struktura plánu evaluace je pře-
depsaná ministerstvem. Použili jsme materiál, který už prošel akreditací, proto jsme ho aplikovali 
i na tyto nové programy.  
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Usnesení: AS FP projednal akreditační materiály DVPP a doporučuje děkanovi jejich předložení 
vědecké radě (vyjmenovat programy). 

Schváleno (KP: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

 

Po předchozí omluvě v 11.30 odešli členové J. Šmída a K. Váňová. 

 

ad 6) Reorganizace pracovišť FP TUL s platností od 1. 9. 2024  

A) Zrušení dislokovaného pracoviště KBE na adrese Rolnická Liberec  
B) Zrušení oddělení pro akademické záležitosti. 
C) Zřízení centra celoživotního vzdělávání (zkratka CCV)  
D) Přejmenování oddělení pedagogické praxe na centrum pedagogické praxe (zkratka CPP) 
E) Přejmenování katedry primárního vzdělávání na katedru primární a preprimární pedagogiky 
(zkratka zůstane KPV)  
F) Zřízení oddělení psychologie na katedře pedagogiky a psychologie 

Děkan A. Suchomel objasnil důvody změn. Rektorátní CDV zanikne k 1. 1. 2025 a přejde pod naši 
fakultu. Pro sjednocení názvosloví na děkanátu bude jedno oddělení a dvě centra. Přejmenování 
KPV děkan navrhuje na základě doporučení hodnotitelů, název se používá i na jiných univerzitách. 
Do budoucna je cílem založit na katedře oddělení umění (hudební a výtvarné výchovy), aby se 
umělci oddělili od pedagogů. V rámci KPP vznikne oddělení psychologie (předstupeň katedry psy-
chologie). Pak by bylo možné žádat o institucionální akreditaci v oblasti učitelství. 

J. Berki konstatoval, že senát přijme usnesení pouze k bodu A) a E). Ostatní změny jsou v kom-
petenci děkana.  

Usnesení: AS FP k 1. 9. 2024 ruší dislokované pracoviště KBE na adrese Rolnická Liberec a 
přejmenovává katedru primárního vzdělávání na katedru primární a preprimární pedagogiky. 

Schváleno (KP: 6 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 7)  Další informace, diskuse, různé 

Doc. Kamil Zágoršek z KGE je zástupcem v Radě vysokých škol, ale v následujícím období už 
není senátorem, nabízí tedy případně svou funkci k dispozici. 

K. Kuprová: 3. září bychom měli hostit zasedání senátů pedagogických fakult.  

Děkan A. Suchomel pogratuloval nově zvolenému předsednictvu. 

 
V Liberci 18. 6. 2024     Klára Kuprová, předsedkyně AS FP TUL 
 
 
 
Zapsala: Ilona Sovová    Ověřila: Kateřina Váňová 


